
 
Algemene beschouwingen CDA Harlingen – Een fatsoenlijke gemeente 
 
Voorziter, geachte leden van de raad, geachte leden van het college maar bovenal, beste inwoners van de gemeente 
Harlingen. Welkom op het jaarlijkse poli�eke hoogtepunt waarin wij als lokale poli�ek de plannen en wensen voor het 
komende begro�ngsjaar bespreken, vaststellen of wijzigen. Ook wij, als lokale CDA frac�e, laten met alle plezier en met 
een kri�sche blik ons licht schijnen op de nieuwe beleidswensen, ideeën van onze collega frac�es en uiteraard ook de 
technische onderbouwing van de begro�ng.  
 
Voordat wij zullen ingaan op de inhoud die op Harlingen, Midlum en Wijnaldum van toepassing zijn willen wij beginnen 
met een korte terugblik op het afgelopen jaar. Het akkoord op hoofdlijnen hee� direct al een deuk in de uitvoering qua 
planning opgelopen. Onze frac�e roept ook hierbij nogmaals op rich�ng college om prioriteit te houden bij dit akkoord. 
Als we dit met zijn allen tot een succes willen maken moeten de resultaten hiervan in 2025 grotendeels zichtbaar en 
tastbaar zijn. Ook het onderwerp “vastgoed” is voor onze gemeente op dit moment concreet, de keuzes die wij daarin 
moeten maken hebben effecten voor vele andere faceten die binnen de gemeente vallen. We noemen een paar 
voorbeelden; Sporten in de Waddenhal of op een andere loca�e? Werken bij de gemeente, allemaal onder één dak of 
blijven we meerdere loca�es houden? Jongerenwerk vanuit het Vierkant naar de Diamant? En zo kunnen we nog wel even 
doorgaan, u zult begrijpen: Wij kijken uit naar de visie! Het CDA hecht veel waarde aan ondernemers als dragers van de 
lokale economie, mede hierom zijn we tevreden dat op het punt van Oostpoort 3 en de binnenstad belangrijke hordes zijn 
genomen. De start voor de herinrich�ng van het kernwinkelgebied is gegeven, onze frac�e ziet dit als een belangrijk 
middel om de levendigheid hier te behouden en zien uit naar de planvorming. Vorig jaar was het grootste punt in de 
nieuwe begro�ng “Samen Harlingen”, een flinke geldvraag voor het aantrekken van personeel. De signalen zijn tot dusver 
goed, het aantrekken gaat goed en ook jong talent wil bij onze gemeente werken. Wij vinden dit een goede ontwikkeling, 
kantekening die we nu hebben is wederom de geldvraag voor nieuw personeel. Waar trekken wij als gemeente de streep, 
of kunnen we dit nog niet zeggen? 
 
Dorpen 
De twee prach�ge dorpen, Midlum en Wijnaldum, behoren gelukkig tot onze gemeente, het zijn dorpen waarin de sociale 
controle hoog is en waar ac�viteiten door de inwoners zelf worden opgepakt en waar ook verjonging is. Kijk nou het 
dorpsfeest in Midlum, jarenlang is dit gedaan door een vaste kern inwoners. Sinds afgelopen jaar hebben jonge dorps-
bewoners de handen ineen geslagen en zijn ze betrokken bij dit mooie evenement, zo houd je dit evenement maar ook 
het dorp toekomstbestendig. In Wijnaldum is de afgelopen jaren ook het e.e.a. veranderd en is men druk om het nog 
levendiger te maken met een mul�func�onele buitenruimte, gedaan en gedragen door inwoners van het dorp. Dit zijn 
nou exact twee voorbeelden wat wij bedoelen met de “kracht van de samenleving”. Weinig tot geen input en regie van de 
lokale overheid maar gewoon met zijn allen het doen.  
 
We juichen het woononderzoek voor de dorpen toe, het zou mooi zijn dat de dorpen kunnen uitbreiden naar aard en 
schaal en dat jonge dorpsbewoners in hun eigen dorp hun eerste koopwoning kunnen bemach�gen.  Als het goed is staat 
de pilot met wijk- en dorpsbudgeten ook  gepland voor 2024. Dit zal bijdrage aan de lee�aarheid in de wijken maar is ook 
van groot belang voor onze dorpen Midlum en Wijnaldum. Wij zijn blij dat in 2024 uitvoering wordt gegeven aan “Rondje 
Midlum”.  
 
Harlingen als evenementen hot spot 
Evenementen groot en klein, Harlingen hee� zich bewezen als plek waar evenementen goed georganiseerd kunnen 
worden. De complimenten hiervoor komen toe aan de vele organisatoren die Harlingen rijk is, zowel professionele als ook 
inwoners die deze handschoen als vrijwilliger hebben opgepakt. Naast de succesverhalen zijn er ook verhalen waarbij er 
zand in evenementen motor is gekomen. Dit met gevolg dat er een aantal zijn afgeblazen en er binnen de lokale 
gemeenschap onrust en nega�viteit is ontstaan, deels slaat dit terecht terug op de gemeente, deels niet terecht. In de 
gesprekken die we met een afvaardiging van de raad hebben gedaan met evenementen organisatoren was de rode draad: 
Regeldruk, Financiën en Communica�e. Er wordt in de begro�ng over de evenementenvisie gesproken en een bedrag 
gereserveerd van €150k. Echter wordt er in de begro�ng geen enkele aandacht besteed aan de doelstellingen en 
resultaten van alle huidige/mooie evenementen in onze gemeente. Wat is de visie van het college hierover? De CDA 
frac�e kijkt uit naar de par�cipa�e en uitwerking van het evenementenbeleid met daaraan gekoppeld de 
subsidieverordening. Daarnaast zijn wij benieuwd of en welke koppelingen de ondernemersverenigingen gaan maken met 
het ondernemersfonds en evenementen. Wij vertrouwen er op dat deze nieuwe beleidsstukken posi�ef bijdragen aan het 
evenementen klimaat van Harlingen. Iets waar we trost op mogen zijn!  
 
 



Raad en vergaderstructuur 
We zijn als raad de afgelopen 1,5 jaar veel intern bezig geweest, opstellen akkoord op hoofdlijnen, spreken over de nieuwe 
vergaderstructuur en andere interne aangelegenheden. Voor onze frac�e is dit nu genoeg, we willen ons richten op wat 
het raadswerk echt leuk maakt. In gesprek met inwoners en ondernemers en betrokken zijn bij onze mooie gemeente. We 
zien uit naar de nieuwe vergaderstructuur die vanaf januari concreet is en zijn benieuwd naar de effecten die dit hee� 
voor ons als raad maar ook zeer zeker voor de betrokkenheid van onze inwoners bij de lokale poli�eke en hun eigen 
leefomgeving.  
 
Nieuw beleid 
In de begro�ng staat veel nieuw beleid wat deels voortkomt uit het akkoord op hoofdlijnen, mooi om te zien hoe 
ambi�eus we zijn. Naast de voorstellen in de begro�ng hee� CDA nog een aantal voorstellen die we straks bespreken, bij 
diverse mo�es zijn er mede-indieners. Het zijn de volgende mo�es: Onderzoeksbudget beschikbaar te stellen voor een 
buitenzwemfaciliteit, het Odensehuis, Lee�arometer,  Haalbaarheidsonderzoek vrijliggend fietspad Ludingaweg, 
Citydressing en vergroening wijken en dorpen. Wordt straks verder vervolgd.  
 
Tot slot 
Voorziter tot slot, de landelijke verkiezingen komen er aan, het CDA landelijk gaat de verkiezingen in met de �tel “Recht 
doen” “Recht doen is onze hoopvolle agenda voor heel Nederland. Recht doen gaat over een fatsoenlijk land”.  De vragen 
die wij ons dan als lokale frac�e stellen. “Zijn wij een fatsoenlijke gemeente?” “Hebben wij in Harlingen alles op orde en is 
iedereen tevreden?” Op het laatste als je het ons vraagt niet, maar we bieden een veilige �jdelijk woonplek voor mensen 
die minder geluk hebben met een veilig thuisland, we hebben Nieuw Zuid waar men elkaar kan ontmoeten en kan 
ondersteunen, we hebben een verenigingsleven voor ieder wat wils, we hebben ac�eve inwoners die die dorpen en stad 
levendig houden, we hebben een raad die samenwerkt en met de nieuwe vergadermethode meer naar buiten gaat en er 
is een college die zichtbaar en benaderbaar is. 
 
Kortom; In Harlingen hebben we aandacht voor elkaar en in onze ogen zijn wij een fatsoenlijke gemeente waar we trots 
op zijn. 
 
Mede namens mijn collega’s Sietse Zoodsma, Wim Wassenaar en onze onmisbare fana�eke schaduwfrac�e: Dank voor 
jullie aandacht en op naar een mooi 2024.  
 
Dank u wel voorziter.  
  
CDA Frac�e Harlingen  
 
Sietse Zoodsma  
Wim Wassenaar 
Reynold Bontes 
 


